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Protokół z VII posiedzenia Komitetu Monitorującego program Fundusze Europejskie dla 

Dolnego Śląska 2021-2027, które odbyło się 11 stycznia 2024 roku 

I.Otwarcie posiedzenia, przywitanie gości; 

11 stycznia 2024 roku w sali 1222 Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego odbyło się VII 

posiedzenie Komitetu Monitorującego program Fundusze Europejskie dla Dolnego Śląska 2021-

2027, dalej KM FEDS 2021-2027 lub Komitet. W posiedzeniu uczestniczyły 44 osoby z prawem 

do głosowania i 6 Obserwatorów. Lista obecności z VII posiedzenia KM FEDS 2021-2027 stanowi 

załącznik nr 1 do Protokołu. 

Posiedzenie Komitetu rozpoczął Cezary Przybylski - Marszałek Województwa Dolnośląskiego 

pełniący rolę Przewodniczącego Komitetu Monitorującego programu Fundusze Europejskie dla 

Dolnego Śląska 2021-2027, który przywitał gości. Następnie Marszałek przekazał prowadzenie 

obrad Pani Magdalenie Bednarskiej-Wajerowskiej - Dyrektor Departamentu Funduszy 

Europejskich. 

Dyrektor Departamentu poinformowała uczestników posiedzenia o sprawach organizacyjnych 

obowiązujących podczas VII posiedzenia KM FEDS 2021-2027. 

II.Głosowanie nad przyjęciem porządku obrad; 

Poprawiony porządek obrad został wysłany mailowo 10 stycznia 2024 roku. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 2 do Protokołu. 

Porządek obrad został przyjęty. 

III.Omówienie i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia kryteriów wyboru projektów 

formalnych i merytorycznych specyficznych dla działania 1.1 Rozwój jednostek naukowych w 

ramach Programu Fundusze Europejskie dla Dolnego Śląska 2021-2027 dla naborów 

konkurencyjnych; 
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Kryteria dotyczą Inwestycji w rozwój publicznej infrastruktury badawczej jednostek naukowych 

i uczelni. 

Kryteria omówił Lucjan Preis - Kierownik Działu Zarządzania EFRR – Wydział Zarządzania. 9 

stycznia 2024 kryteria zostały przesłane w aktualnym brzmieniu po uwagach ze strony 

ministerstwa właściwego ds. rozwoju regionalnego. Wobec braku uwag ze strony komitetu, 

uchwałę przyjęto. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 39 osób. 

IV.Omówienie i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia kryteriów wyboru projektów dla 

działania 1.4 Wsparcie rozwoju MŚP w ramach Programu Fundusze Europejskie dla Dolnego 

Śląska 2021-2027 dla naborów niekonkurencyjnych; 

Kryteria dotyczą projektu Samorządu Województwa w zakresie wsparcia internacjonalizacji 

przedsiębiorstw. 

Kryteria omówił Lucjan Preis - Kierownik Działu Zarządzania EFRR. Jak wspomniał, kryteria były 

dyskutowane na posiedzeniu grupy roboczej ds. przedsiębiorstw i innowacji. A zgłoszona na 

grupie uwaga została uwzględniona. Wobec braku uwag uchwała została przyjęta. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 38 osób. 

V.Omówienie i podjęcie uchwały zatwierdzenia zmian w kryteriach wyboru projektów 

formalnych i merytorycznych specyficznych dla działania 9.4 Transformacja gospodarcza w 

ramach Programu Fundusze Europejskie dla Dolnego Śląska 2021-2027 dla naborów 

konkurencyjnych (dodanie kryteriów dla typu projektu 9.4 D); 

Kryteria dotyczą 9.4 D Inwestycje w działalność B+R oraz wdrażanie innowacji zwiększających 

potencjał RSI. – nabór na FST. 



 

3 
 

Kryteria omówił Lucjan Preis - Kierownik Działu Zarządzania EFRR. Także te kryteria były 

przedmiotem dyskusji na grupie ds. przedsiębiorstw i innowacji, a zgłoszona uwaga została 

uwzględniona. Wobec braku uwag uchwała została przyjęta. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 40 osób. 

VI.Omówienie i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia kryteriów wyboru projektów 

formalnych i merytorycznych specyficznych dla działania 2.4 Innowacje w OZE w ramach 

Programu Fundusze Europejskie dla Dolnego Śląska 2021-2027 dla naborów konkurencyjnych; 

Kryteria dotyczą projektów związanych z budową i rozbudową instalacji wytwarzających energię 

elektryczną i/lub cieplną z odnawialnych źródeł energii. 

Kryteria omówi Dyrektor Sławomir Sobieszek – Wydział Zarządzania. Te kryteria także były 

dyskutowane na grupie ds. przedsiębiorstw i innowacji. Paweł Olechnowicz Przedstawiciel 

Komisji Europejskiej ds. DG REGIO podkreślił wagę innowacyjności inwestycji odnawialnych 

źródeł energii. Zaapelował o porównywalność oceny poziomu innowacyjności. Wobec braku 

dalszych uwag uchwała została przyjęta. 

Uchwała została przyjęta. Głosowało 40 osób. 39 osób było za przyjęciem uchwały. 1 osoba 

wstrzymała się od głosu. 

VII.Omówienie i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia kryteriów wyboru projektów dla 

działania 5.1 Infrastruktura ochrony zdrowia w ramach Programu Fundusze Europejskie dla 

Dolnego Śląska 2021-2027 dla naborów niekonkurencyjnych; 

Kryteria dotyczą Wsparcia opieki psychiatrycznej dla dzieci i młodzieży w zakresie Centrów 

Zdrowia Psychicznego. 

Kryteria omówił Sławomir Sobieszek Dyrektor Wydziału Zarządzania. Kryteria wcześniej zostały 

zaakceptowane przez komitet sterujący ds. zdrowia. Wobec braku uwag uchwała została 

przyjęta. 
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Uchwała została przyjęta. Głosowało 40 osób. 39 osób było za przyjęciem uchwały. 1 osoba 

wstrzymała się od głosu. 

VIII.Omówienie i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w kryteriach wyboru 

formalnych i merytorycznych specyficznych dla działania 2.6 Gospodarka ściekowa - ZIT oraz 

działania 2.9 Gospodarka ściekowa - IIT w ramach Programu Fundusze Europejskie dla 

Dolnego Śląska 2021-2027 dla naborów niekonkurencyjnych; 

Zmiana już zatwierdzonych przez KM kryteriów uwzględniająca rekomendacje ministerstwa 

właściwego ds. rozwoju regionalnego, a także proces legislacyjny aktu prawa miejscowego 

jakim jest uchwała rady gminy ws. wyznaczenia aglomeracji. Zmiana dotyczy sposobu 

weryfikacji wielkości aglomeracji ściekowej. 

Kryteria omówił Sławomir Sobieszek Dyrektor Wydziału Zarządzania. Wobec braku uwag 

uchwała została przyjęta. 

Uchwała została przyjęta. Głosowało 41 osób. 39 osób było za przyjęciem uchwały. 2 osoby 

wstrzymały się od głosu. 

IX.Omówienie i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w kryteriach wyboru 

projektów formalnych i merytorycznych specyficznych dla działania 5.2 Kultura i turystyka w 

ramach Programu Fundusze Europejskie dla Dolnego Śląska 2021-2027 dla naborów 

konkurencyjnych (modyfikacja kryteriów dla działania 5.2 B); 

Jest to zmiana już zatwierdzonych przez KM kryteriów dot. infrastruktury rowerowej 

sprzyjającej rozwojowi ruchu turystycznego – dostosowanie kryteriów do naboru 

horyzontalnego (plus dopisanie w 1 kryterium zapisu odnośnie możliwości jednokrotnej 

poprawy). 

Zmiana planowanego odejścia od kryterium dostępu dot. wymagania pozwoleń na budowę ze 

względu na dużą ilość przygotowanych już przedsięwzięć z pozwoleniami - pozostawienie 

kryterium gotowość projektu do realizacji jako obligatoryjnego. 
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Kryteria omówił Sławomir Sobieszek Dyrektor Wydziału Zarządzania. Wobec braku uwag 

uchwała została przyjęta. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 41 osób. 

X.Omówienie i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia kryteriów wyboru projektów dla 

działania 6.1 Rozwój lokalny - strategie ZIT (typ C) oraz działania 6.2 Rozwój lokalny - strategie 

IIT (typ C) w ramach Programu Fundusze Europejskie dla Dolnego Śląska 2021-2027 dla 

naborów niekonkurencyjnych; 

Kryteria dotyczą typu 6.1. C / 6.2 C Wsparcie dla instrumentów terytorialnych. 

Kryteria omówił Sławomir Sobieszek Dyrektor Wydziału Zarządzania. Wobec braku uwag 

uchwała została przyjęta. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 39 osób. 

XI.Omówienie i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w kryteriach wyboru 

projektów formalnych i merytorycznych specyficznych dla działania 9.5 Transformacja 

środowiskowa w ramach Programu Fundusze Europejskie dla Dolnego Śląska 2021-2027 dla 

naborów konkurencyjnych (dodanie kryteriów dla typu projektu 9.5 C); 

Zmiana polega na dodaniu do treści załącznika niniejszej uchwały kryteriów dla typu projektu 

9.5.C; 

Kryteria dotyczą wparcia OZE, w tym tworzenie magazynów energii. 

Kryteria omówił Sławomir Sobieszek Dyrektor Wydziału Zarządzania. Roman Szełemej, 

Przedstawiciel Jednostek Samorządu Terytorialnego (JST) wchodzący w skład Grupy Roboczej 

ds. Funduszu Sprawiedliwej Transformacji (FST), występujący jako prezydent Wałbrzycha, 

wyraził obawę o zbyt niską alokacje. Opowiedział także o planach Wałbrzycha odnośnie 

autobusów wodorowych i odnawialnych źródeł energii, podkreślając ich wysoki koszt. 

Obawiając się że jeden projekt może wyczerpać całą alokację. W swoim wystąpieniu zwrócił 
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uwagę na niską lokację, wysoki koszt projektu, podmioty uprawnione do wnioskowania oraz 

zagrożenie że jeden duży projekt wyczerpie wszystkie środki. Magdalena Bednarska-

Wajerowska Dyrektor Departamentu Funduszy Europejskich wyjaśniła, że duże 

przedsiębiorstwa nie mogą startować w konkursie, o ile ich projekt nie został wpisany w planie 

sprawiedliwej transformacji. W związku z tym alokacja zostanie zwiększona o nabór, w którym 

miał wziąć udział Grupa Tauron, czyli duże przedsiębiorstwo. Wyjaśniła także, że ten nabór jest 

skierowany do przedsiębiorstw i projektów komercyjnych, a Jednostki Samorządu 

Terytorialnego nie mogą w nim wnioskować. Kolejno głos zabrał Paweł Olechnowicz 

Przedstawiciel Komisji Europejskiej ds. DG REGIO, który poparł wyłączenie dużych 

przedsiębiorstw z udziału w naborze oraz zwiększenie alokacji, kosztem mniej popularnych 

naborów. Sylwia Mielczarek, Przedstawiciel organizacji pozarządowej wybrany spośród 

organizacji pozarządowych wchodzących w skład Grupy Roboczej ds. Funduszu Sprawiedliwej 

Transformacji (FST) - Stowarzyszenie Kłodzka Wstęga Sudetów - Lokalna Grupa Działania 

podsumowała dotychczasową dyskusję, czyli dwa nabory, jeden dla podmiotów komercyjnych, 

drugi na JST. Przypomniała także swój wniosek z warsztatów o wyodrębnienie naboru dla 

lokalnych wspólnot energetycznych. Taki nabór byłby rozwiązaniem pilotażowym połączonym z 

promocją wspólnot energetycznych w gminach subregionu Wałbrzyskiego. W odpowiedzi na 

postulaty Romana Szełemeja, Sławomir Sobieszek Dyrektor Wydziału Zarządzania przypomniał 

o działaniu skierowanym na projekty z zakresu mobilności miejskiej. Przedmiotem projektu 

może być zakup i budowa niezbędnej infrastruktury do obsługi taboru. Wobec wielu 

wątpliwości Cezary Przybylski - Marszałek Województwa Dolnośląskiego pełniący rolę 

Przewodniczącego Komitetu Monitorującego programu Fundusze Europejskie dla Dolnego 

Śląska 2021-2027 zaproponował zdjęcie punktu z obrad, przeprowadzenie dalszej dyskusji na 

warsztatach i podjęcie uchwały w trybie obiegowym lub na kolejnym posiedzeniu komitetu. 

Ponownie głos zabrał Roman Szełemej, Przedstawiciel Jednostek Samorządu Terytorialnego 

(JST) wchodzący w skład Grupy Roboczej ds. Funduszu Sprawiedliwej Transformacji (FST), 

występujący jako prezydent Wałbrzycha, podkreślając wysoki koszt transportu zeroemisyjnego. 

Poparł też wniosek zdjęcia punktu z obrad i kontynuowania dyskusji na warsztatach. Podkreślił 

też rolę infrastruktury transportu zeroemisyjnego, jej unikatowość w skali kraju oraz 

utrzymującą się wysoką cenę. Magdalena Bednarska-Wajerowska - Dyrektor Departamentu 
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Funduszy Europejskich potwierdziła zdjęcie punktu z głosowania, zapewniła także o możliwie 

szybkim przygotowaniu warsztatów oraz unifikacji kryteriów przy naborach. 

XII.Omówienie i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w kryteriach wyboru 

projektów formalnych i merytorycznych specyficznych dla działania 9.6 Transformacja 

środowiskowa - ZIT w ramach Programu Fundusze Europejskie dla Dolnego Śląska 2021-2027 

dla naborów niekonkurencyjnych (dodanie kryteriów dla typu projektu 9.6 C i 9.6 E); 

Zmiana polega na dodaniu do treści załącznika niniejszej uchwały kryteriów dla typu projektu 

9.6. C i 9.6. E. 

Kryteria dotyczą wparcia OZE, w tym tworzenie magazynów energii (9.6.C) oraz inwestycji w 

inteligentną i zrównoważoną mobilność lokalną (9.6.E). 

Kryteria omówił Sławomir Sobieszek Dyrektor Wydziału Zarządzania. Wobec braku uwag 

uchwała została przyjęta. 

Uchwała została przyjęta. Głosowało 38 osób. 37 było za przyjęciem uchwały. 1 osoba 

wstrzymała się od głosu. 

XIII.Omówienie i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w kryteriach wyboru 

projektów formalnych i merytorycznych ogólnych dla Programu Fundusze Europejskie dla 

Dolnego Śląska 2021-2027 dla naborów konkurencyjnych w ramach EFRR oraz w ramach FST 

w zakresie działań 9.2, 9.4 i 9.5; 

Zmiany wynikają z praktyki procesu oceny i mają na celu jego usprawnienie. 

Kryteria omówił Sławomir Sobieszek Dyrektor Wydziału Zarządzania. Wobec braku uwag 

uchwała została przyjęta. 

Uchwała została przyjęta Głosowało 36 osób. 35 było za przyjęciem uchwały. 1 osoba 

wstrzymała się od głosu. 
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XIV.Omówienie i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w kryteriach wyboru 

projektów formalnych i merytorycznych ogólnych dla Programu Fundusze Europejskie dla 

Dolnego Śląska 2021-2027 dla działań dedykowanych ZIT/IIT z zakresu EFRR oraz FST 

(działanie 9.6) - nabory niekonkurencyjne; 

Zmiany wynikają z praktyki procesu oceny i mają na celu jego usprawnienie. 

Kryteria omówił Sławomir Sobieszek Dyrektor Wydziału Zarządzania. Wobec braku uwag 

uchwała została przyjęta. 

Uchwała została przyjęta. Głosowało 36 osób. 34 osoby były za przyjęciem uchwały. 2 osoby 

wstrzymały się od głosu. 

XV.Omówienie i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia kryteriów wyboru projektów dla 

Działania 7.6 Integracja Migrantów w ramach Programu Fundusze Europejskie dla Dolnego 

Śląska 2021-2027 (nabór konkurencyjny w ramach typu operacji 7.6 A i B); 

Kryteria dotyczą integracji społecznej obywateli państw trzecich i budowy potencjału 

instytucjonalnego na rzecz wsparcia tych osób. 

Kryteria omówił Marcin Bora - Zastępca Dyrektora Wydziału Zarządzania, który wyjaśnił, że w 

wyniku dyskusji przeprowadzonych podczas warsztatów i konsultacji zostaną przeprowadzone 2 

nabory. Obecnie procedowane kryteria dotyczą naboru na projekty poniżej 200 tys. euro, z 

alokacją ponad 22 mln PLN, a kolejny nabór na większe projekty (powyżej 200 tys. euro) 

zostanie ogłoszony w terminie późniejszym. Arkadiusz Czocher Przedstawiciel organizacji 

pozarządowej działającej w zakresie lub na rzecz rozwoju podmiotów ekonomii społecznej - 

Forum Aktywności Lokalnej przypomniał, że w pierwotnym zamierzeniu nabór miał być 

przeznaczony na centra integracji cudzoziemców. Ten cel naboru potwierdził Marcin Bora 

zapewniając o odniesieniu się do stosownych wytycznych w regulaminie. Mirosława Hamera 

Przedstawiciel organizacji pozarządowej działającej na rzecz promowania równości szans i 

niedyskryminacji (zajmującej się obszarami dyskryminacji, takimi jak płeć, rasa, pochodzenie 

etniczne, niepełnosprawność, religia, światopogląd, orientacja seksualna, tożsamość płciowa i 
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wiek) - Regionalne Centrum Wspierania Inicjatyw Pozarządowych zapytała o termin 

potencjalnego naboru na duże projekty, wyraziła także obawę o zgodność potencjalnych 

centrów integracji cudzoziemców z ideą deinstytucjonalizacji. Dyrektor Marcin Bora potwierdził 

zaplanowanie takiego naboru z Dolnośląskim Wojewódzkim Urzędem Pracy na koniec 

bieżącego roku lub na początek przyszłego. Natomiast, zasada deinstytucjonalizacji nie dotyczy 

centrów integracji, jednak będzie brana pod uwagę przy tworzeniu zasad konkursu. Wobec 

braku dalszych uwag uchwała została przyjęta. 

Uchwała została przyjęta. Głosowało 36 osób. 34 osoby były za przyjęciem uchwały. 2 osoby 

wstrzymały się od głosu. 

XVI.Omówienie i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia kryteriów wyboru projektów dla 

Działania 7.9 Aktywizacja osób na rynku pracy w ramach Programu Fundusze Europejskie dla 

Dolnego Śląska 2021-2027 (nabór konkurencyjny w ramach typu operacji 7.9 C); 

Kryteria dotyczą wsparcia zawodowego osób zatrudnionych na umowach krótkoterminowych i 

cywilnoprawnych, ubogich pracujących i odchodzących z rolnictwa. 

Kryteria omówił Marcin Bora – Zastępca Dyrektora Wydziału Zarządzania. W formie 

autokorekty doprecyzowano minimalną wartość dla projektów powyżej 200 tys. euro. 

Mirosława Hamera zwróciła uwagę na kryterium premiujące - kryterium efektywności wsparcia, 

jako trudnego do osiągnięcia. Zapytała także o możliwość wsparcia w naborze wnioskodawców 

w ramach zatrudnienia własnego personelu. Marcin Bora wyjaśnił powiązanie kryterium z 

celem działania, wspomniał też, że zgodnie z definicją, pracownicy beneficjenta stanowią 

personel, a nie uczestników projektu. Kolejnym aspektem jest potencjalna pomoc publiczna 

przy takim rozwiązaniu. Marcin Bora zadeklarował jednocześnie zbadanie tej kwestii przy okazji 

tworzenia regulaminu naboru. Katarzyna Kiek Przedstawiciel Konfederacji Lewiatan zwróciła 

uwagę jakie ryzyko niesie to kryterium, że wsparciem zostaną objęte tylko osoby zatrudnione 

na umowy cywilno-prawne w celu realizacji wskaźnika. Z tym nie zgodził się Marcin Bora, 

zwracając uwagę na główny cel działania, czyli zmianę podstawy zatrudnienia z 

krótkoterminowej, czy cywilnoprawnej na długoterminową. Wobec braku dalszych uwag 

uchwała została przyjęta. 
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Uchwała została przyjęta. Głosowało 36 osób. 34 osoby były za przyjęciem uchwały. 2 osoby 

wstrzymały się od głosu. 

XVII.Omówienie i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia kryteriów wyboru projektów dla 

Działania 8.1. Dostęp do edukacji w ramach Programu Fundusze Europejskie dla Dolnego 

Śląska 2021-2027 (nabór konkurencyjny w ramach typu operacji 8.1.B) – kształcenie ogólne; 

Kryteria dotyczą wsparcia uczniów i kadry szkół ogólnych na szczeblu podstawowym i 

ponadpodstawowym. 

Kryteria były omawiane na warsztatach, w wersji ostatecznej uwzględniającej wnioski z 

warsztatów zostały wysłane mailowo 9 stycznia 2024 do Członków Komitetu. Kryteria omówił 

Marcin Bora – Zastępca Dyrektora Wydziału Zarządzania. Dodatkowo doprecyzowano 

minimalną wartość projektu powyżej 200 tys. euro oraz niektóre sformułowania w kryteriach 

premiujących (doprecyzowano sposób przyznawania punktów). Wobec braku dalszych uwag 

uchwała została przyjęta. 

Uchwała została przyjęta. Głosowało 36 osób. 35 było za przyjęciem uchwały. 1 osoba 

wstrzymała się od głosu. 

XVIII.Omówienie i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia kryteriów wyboru projektów dla 

Działania 8.1 Dostęp do edukacji w ramach Programu Fundusze Europejskie dla Dolnego 

Śląska 2021-2027 (nabór konkurencyjny w ramach typu operacji 8.1.E) – edukacja 

ekologiczna; 

Kryteria dotyczą wsparcia działań na rzecz wzmacniania kompetencji ekologicznych dzieci i 

młodzieży. 

Kryteria były omawiane na warsztatach, w wersji ostatecznej uwzględniającej wnioski z 

warsztatów zostały wysłane mailowo 9 stycznia do Członków Komitetu. Kryteria omówił Marcin 

Bora – Zastępca Dyrektora Wydziału Zarządzania. Swoją uwagę zgłosił Krzysztof Smolnicki 

Przedstawiciel organizacji pozarządowej działającej na rzecz ochrony środowiska - Fundacja 
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EkoRozwoju proponując kryterium premiujące, w którym zajęcia mają odbywać się poza szkołą 

w lokalnej społeczności. Kryterium premiujące obszary miejskie zostało poszerzone o obszary 

małych miast i przedmieść. Arkadiusz Czocher zwrócił uwagę na 20 % wkładu własnego. 

Dopytywał także o kryterium premiującego dot. formy wsparcia dla uczestników projektu. Jak 

zostało wyjaśnione, chodzi o 30 % zadań w projekcie, żeby w ramach 70 % zadań w projekcie 

realizowano zajęcia poza szkołą w lokalnej społeczności. Mirosława Hamera dopytała o 

konkretne zapisy kryterium. Wobec niejasności odnośnie definicji, po omówieniu punktu na 

komitecie, postanowiono ustalić treść kryteriów na warsztatach oraz podjąć uchwałę o treści 

kryteriów w trybie obiegowym lub na kolejnym posiedzeniu. 

XIX.Omówienie i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia kryteriów wyboru projektów dla 

Działania 8.1. Dostęp do edukacji w ramach Programu Fundusze Europejskie dla Dolnego 

Śląska 2021-2027 (nabory niekonkurencyjne w ramach typu operacji 8.1.H) – programy 

stypendialne dla uczniów szczególnie uzdolnionych w zakresie przedmiotów ścisłych i 

uczniów z niepełnosprawnościami; 

Kryteria dotyczą dwóch projektów niekonkurencyjnych udzielających uczniom wsparcia 

stypendialnego z EFS+. 

Kryteria były omawiane na warsztatach, w wersji ostatecznej uwzględniającej wnioski z 

warsztatów zostały wysłane mailowo 9 stycznia do Członków Komitetu. Kryteria omówił Marcin 

Bora – Zastępca Dyrektora Wydziału Zarządzania. Doprecyzowano minimalną wartość projektu 

powyżej 200 tys. euro. Wobec braku dalszych uwag uchwała została przyjęta. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 33 osoby. 

XX.Omówienie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 55/23 Komitetu Monitorującego 

Program Fundusze Europejskie dla Dolnego Śląska 2021-2027 z dnia 20 listopada 2023 r. w 

sprawie zatwierdzenia kryteriów wyboru projektów oraz przyjęcia Planów działania w 

zakresie EFS+ w ramach Programu Fundusze Europejskie dla Dolnego Śląska 2021-2027; 
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Kryteria dotyczą aktualizacji zapisów dotyczących naboru 7.7 CUS oraz kryteriów 7.10 oraz 8.3 

w zakresie wsparcia ZIT. 

Kryteria omówi Dyrektor Marcin Bora – Wydział Zarządzania. Wobec braku uwag uchwała 

została przyjęta. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Głosowały 32 osoby. 

XXI.Omówienie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 14/23 Komitetu Monitorującego 

Program Fundusze Europejskie dla Dolnego Śląska 2021-2027 z dnia 14 kwietnia 2023 r. w 

sprawie zatwierdzenia kryteriów wyboru projektów w ramach Programu Fundusze 

Europejskie dla Dolnego Śląska 2021-2027 dla naborów w zakresie projektów Pomocy 

Technicznej; 

Kryteria dotyczą projektów Pomocy Technicznej EFS+, EFRR, FST. 

Kryteria omówi Dyrektor Marcin Bora – Wydział Zarządzania. Wobec braku uwag uchwała 

została przyjęta. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 30 osób. 

XXII.Omówienie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 1/23 Komitetu Monitorującego 

program Fundusze Europejskie dla Dolnego Śląska 2021-2027 z dnia 27 lutego 2023 r. w 

sprawie przyjęcia Regulaminu Komitetu Monitorującego program Fundusze Europejskie dla 

Dolnego Śląska 2021-2027; 

Magdalena Bednarska-Wajerowska - Dyrektor Departamentu Funduszy Europejskich 

podsumowała warsztaty w tym temacie, które odbyły się 8 stycznia 2024 r. Zmiany, których 

cześć była wynikiem prac grupy roboczej ad hoc ds. regulaminu, omówił Sławomir Sobieszek 

Dyrektor Wydziału Zarządzania. Następnie Krzysztof Smolnicki, wyraził obawę wobec 

proponowanego zapisu o terminie na zgłaszanie uwag i potencjalnej eliminacji dyskusji. 

Zapewniono, że czas na zgłaszanie uwag jest tylko formą optymalizacji prac przygotowawczych 

do komitetu i na pewno nie wykluczy dyskusji na samym komitecie. Stanowisko usunięcia wpisu 
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o terminie zgłaszania uwag podtrzymał Arkadiusz Czocher Przedstawiciel organizacji 

pozarządowej działającej w zakresie lub na rzecz rozwoju podmiotów ekonomii społecznej 

Forum Aktywności Lokalnej. Wobec wątpliwości zapisu nie uwzględniono. Uchwała została 

przyjęta. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 36 osób. 

XXIII.Opinia Komitetu dla IZ FEDS w sprawie Zasady refundacji kosztów ekspertyz, indywidualnych 

szkoleń i indywidualnego udziału w konferencjach dla członków i ich zastępców (dla osób 

reprezentujących partnerów spoza administracji ) zasiadających w Komitecie Monitorującym 

program Fundusze Europejskie dla Dolnego Śląska 2021-2027; 

Zasady były dyskutowane na grupie ad hoc ds. Regulaminu. Wobec braku uwag Komitet 

Monitorujący pozytywnie zaopiniował zasady. 

XXIV.Sprawy różne; 

Kolejne spotkanie komitetu zostało zaplanowane na 26 marca br. 

W związku z nieprzyjęciem dwóch uchwał na komitecie, Instytucja Zarządzająca zaproponuje 

termin na warsztaty, na których będzie można wypracować wspólne stanowisko, a uchwały 

zostaną przyjęte w trybie obiegowym lub na kolejnym posiedzeniu komitetu. 

Marcin Bora – Zastępca Dyrektora Wydziału Zarządzania przedstawił informację na temat 

naborów dla partnerów społecznych i organizacji społeczeństwa obywatelskiego. Następnie 

Tomasz Kiliński Przedstawiciel Jednostek Samorządu Terytorialnego (JST) wchodzący w skład 

Grupy Roboczej ds. Funduszu Sprawiedliwej Transformacji (FST) występujący jako burmistrz 

Nowej Rudy zapytał o potencjalne przedłużenie koncesji eksploatacji kopalni węgla w gminie 

Radków, a w konsekwencji utratę środków FST. Magdalena Bednarska-Wajerowska Dyrektor 

Departamentu Funduszy Europejskich potwierdziła ubieganie się o koncesję na wydobycie i 

ryzyko utraty środków. Przedstawiła też ograniczony wpływ województwa na sytuację i 

dotychczasowe działania w tym zakresie. Te informacje potwierdził Łukasz Kasprzak Zastępca 
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Dyrektora Departamentu Departament Gospodarki. Swoje pytanie o odrębną dla nowego 

programu stronę internetową zgłosił Krzysztof Smolnicki Przedstawiciel organizacji 

pozarządowej działającej na rzecz ochrony środowiska Fundacja EkoRozwoju. Poprosił też o 

informację o stanie wdrażania funduszy FST w związku z obniżeniem wkładu własnego 

wnioskodawców. Poinformowano, że strona jest już uruchomiona i odpowiedni link zostanie 

przesłany do członków oraz, że wygląd i struktura strony jest przygotowany przez ministerstwo, 

i jest jednakowy dla wszystkich programów. W tej perspektywie wszystkie informacje dotyczące 

programu, bez względu na instytucje pośredniczącą, udało się zebrać na jednej stronie 

internetowej. Odnośnie zmniejszenia wkładu własnego Marcin Bora – Zastępca Dyrektora 

Wydziału Zarządzania poinformował, że trwa uzyskiwania zgody z ministerstwa i wprowadzanie 

zmian w projektach. Bożena Dróżdż Przedstawiciel Zintegrowanej Inwestycji Terytorialnej 

Wałbrzyskiego Obszaru Funkcjonalnego złożyła pismo Romana Szełemeja prezydenta 

Wałbrzycha w sprawie środków Next Generation z prośbą o informacje na następnym 

komitecie. Łukasz Waszczuk Przedstawiciel ministra właściwego ds. rozwoju regionalnego 

uzupełnił dotychczas przedstawione informacje, odnośnie koncesji na eksploatację złoża w 

gminie Radków, podkreślając zaangażowanie ministerstwa i trwające rozmowy z Komisją 

Europejską. Zapewnił, że jeżeli komisja potwierdzi, że przedłużenie koncesji wiąże się z utratą 

środków, będzie to podstawą do odmowy przyznania koncesji z uwagi na ważny interes 

społeczny. Na tym posiedzenie zakończono. 

Opracowanie protokołu: Sekretariat KM FEDS 

Zatwierdził  

Przewodniczący KM FEDS 

Cezary Przybylski 

Marszałek Województwa 


